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IZVEŠTAJ SA BALKANSKOG PRVENSTVA ZA JUNIORE 2014 
(VINICA, MAKEDONIJA, 13-17.8.2014.) 

 
 

Poštovane koleginice i kolege, 
 
 
Delegiran sam od strane OSS i UOSS da budem deo Balkanskog prvenstva za juniore, 
koje se ove godine održavao u Makedoniji, u malom gradu Vinica, u periodu od 13.08 – 
17.08.2014 godine. 
 
Pored mene na ovom takmičenju kao sudije učestvovali su: Zdravko Jakiša (BiH), Robert 
Toader (Rumunija), Hristo Janev (Bugarska), Konstatinos Dimitriou (Grčka), Vedat Kircova 
(Turska) i Peđa Serafimovski (Makedonija). 
Tehnički delegat i sudijski supervizor bio je Abdulkadir Ilbeyli čovek sa izuzetnim iskustvom 
i dugogodišnjim stažom u suđenju. 
 
Za mene lično ovo je bila velika čast i obaveza. Po dobijanju tel poziva od strane g-dina 
Kesera osećanja su bila pomešana. S jedne strane neverovatan adrenalin i uzbuđenje, a  
sa druge osećaj odgovornosti i obaveze. Znajući renome i ugled kako OSS tako i UOSS, 
obaveza da svoju zemlju i organizaciju predstavim u najboljem svetlu je bila velika. 
 
Krenuli su pozivi kolegama koji su ranije imali slična iskustva (ovom prilikom HVALA 
svima). Od svih sam dobio slične informacije, ne brini i opusti se, ponašaj se kao kad sudiš 
ligu i biće sve ok. Naravno da sam im verovao i zaista nisu pogrešili. 
 
U Vinice sam otišao autobusom sa reprezentacijom, putovanje od 7 sati skoro do 
Bugarske granice. Tamo smo stigli dan pre početka takmičenja. Smeštaj sudija bio je 
nadomak Vinica, oko 10 ak kilometara od hale u kojoj su se igrale sve utakmice. Sve 
sudije su bile smeštene u jednom hotelu, sa izuzetkom Bugarskog kolege koji je ostao u 
hotelu gde su bile ekipe sa statističarem svoje ekipe!!!!! Delegat takmičenja je takođe bio u 
hotelu sa ekipama zbog stalnih problemčića koje su ekipe imale oko organizacije.  Ekipe 
su bile smeštene u  hotelu na nekih 5km od nas. U hotelu sa reprezentacijama smo se i mi 
hranili, pa je bilo pomalo naporno putovati za svaki obrok oko 5 km. Imali smo jedan 
automobil i vozača a nas više da stanemo u jedna kola. Vozač naravno balkanskog 
mentaliteta i stalno je kasnio, ali smo ga ubrzo uveli u red tako što smo mu govorili da 
dođe ranije 15 min nego što je zaista trebalo da dođe po nas. 
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Prvi susret sa delegatom imali smo prvog dana oko 17:30. Prvi teh sastanak i upoznavanje 
sa ekipama smo imali uveče u 21:30. Nakon sastanka sa ekipama delegat je prikupio par 
informacija o svakom od nas (br godina, koliko sudimo, koju ligu....) Na tom sastanku 
mogli smo da budemo obučeni neformalno (majica ili košulja uz obavezne duge 
pantalone) po savetu delegata, ipak jedan kolega je i na taj sastanak došao u šortsu. S 
obzirom da je napolju svakoga dan bilo 35-40 stepeni delegat nam je rekao da se 
oblačimo ležerno ( ne kratke pantalone). 
 
 
Svakog jutra  nakon doručka imali smo kratke sastanke na kojima smo dobijali nominacije 
za taj dan i razgovarali o utakmicama od predhodnog dana. 
Na prvom sastanku dogovorili smo se da drugi sudija pokazuje sudijske znakove (po 
starim pravilima). Kada je počela prva utakmica kolega iz BUG sudio je po novim, 
pogađate nije razumeo ništa od onoga što smo razgovarali na sastanku. 
Stav delegata je da će ubuduće tražiti od BVA da se na turnir šalju isključivo  sudije koje 
govore engleski jezik, jer je komunikacija bila otežana nepoznavanjem engleskog jezika 
dvojice kolega. 
 
Sudili smo po jednu utakmicu dnevno. Sam protokol bio je 16 min + 2 min jer su se pre 
svake utakmice izvodile himne. 
 
Prvi dan delegiran sam kao drugi sudija na utakmici BiH – Bugarska 0:3.  
Na jutarnjem sastanku nije bilo posebnih komentara na moje i uopšte na suđenje. 
Utakmice nisu bile toliko jake. Na celom turniru nije bila nijedna utakmica sa 5 setova. 
Na klinikama nismo komentarisali svakog sudiju posebno i analizirali njegove greške. 
Delegat je pokušavao da sa nama razgovara uopšteno i na taj način je svako mogao da 
prepozna sebe. 
 
Drugi dan utakmica Makedonija – Bosna 0:3, ja prvi sudija. Ne toliko laka utakmica iako 
rezultat  nije bio “tesan” . Obe ekipe poprilično loše.  
 
Treći dan sam odmarao. U nezvaničnom razgovoru sa delegatom rekao mi je “pripremam 
te za spec meč”. Bila je to najava da ću verovatno suditi finale, naravno ako naši momci ne 
budu deo istog.  
 
Usledili su polufinalni mečevi. Opet prvi sudija meč BiH – Turska 0:3.  
 
U drugom polufinalnom  meču naši momci su se trgli i “razbili” Bugarsku, nakon meča 
delegat mi je čestitao na uspehu nacionalnog tima zbog ulaska u finale i rekao žao mi je 
zbog tebe. Takođe kolegi iz BiH koji je odlično sudio ceo turnir rekao je spremi se za 
finale. Dakle sudije za finale trebalo je da budu BiH i SRB.  
 
Uveče nakon večere dobio sam i nominaciju za poslednji dan, meč za treće mesto, opet 
prvi sudija, utakmica BUG – BiH 3:1. Ovaj meč je bio zaista dobar i neizvestan u prva tri 
seta. Odlično, dobio sam ocenu nakon meča. Sjajna disciplina. 
 
Na jutarnjim klinikama delegat je vrlo retko iznosio pojedinačne greške svakoga od nas. 
Razgovarali smo o svakom meču, svako od nas morao je da iznese svoje impresije o tom 
meču. 
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Na mom prvom meču kolega iz Turske svirao je masku. Bio sam lično malo iznenađen. Ali 
ujutru na sastanku delegat je podržao tu odluku i od nas tražio da sviramo maske, naravno 
do kraja turnira niko više nije sviramo masku. 
 
Iskreno, ništa posebno novo nisam čuo na turniru, a da je vezano za suđenje. Bili su to 
saveti tipa kako II sudija treba da se kreće, da svi u sali moraju da znaju ko je novi kapiten, 
da se mora proveriti postava pre svakog seta (zbog jedne situacije na utakmici  set je 
počeo sa pogrešnim igračem), morate gledati II sudiju......  Bilo je to dakle ponavljanje 
stvari koje naše sudije znaju “u pola noći”.  
 
Iako delegat nije iznosio pojedinačne greške i analizirao sudije, sve je primećivao. Nijedan 
detalj nije mogao da mu promakne, odnos prema nama bio je kao učitelj prema đacima. U 
nekim nezvaničnim razgovorima izneo mi je mane nekih sudija npr da BUG, RUM i MKD 
sude sami i da pokušavaju da istaknu sebe u svakoj situaciji.....itd. Uopšte dosta vremena 
smo provodili u neformalnom razgovoru. Kadir Ilbeyli je čovek sa neverovatnim iskustvom, 
koji je sudio sva velika takmičenja osim OI. Stalno nam je pričao o utakmicama koje je 
sudio, ko je želeo i znao  da sluša mogao je dosta da nauči.  
 
Na završnom sastanku rekao je da je izuzetno zadovoljan suđenjem na turniru, da većina 
od nas ima nivo međunarodnih sudija, tj bar troje od vas 7 ima odličnu perspektivu. 
Zaista sve kolege su dobro sudili turnir, nije bilo nikog posebno lošeg. Na detaljima i 
sitnicama se moglo videti ko je kompletan sudija. Bilo je kolega koje su se pomalo mešali 
u nadležnosti, koji ne obraćaju pažnju na sitnice i detalje  itd ali grešaka na štetu ekipa nije 
bilo, bar ne značajnih. 
 
Naravno da je delegat poznavao sve sudijie iz SRB i da je o svima govorio o 
superlativima. Na takvim stvarima ali i na svakom drugom koraku vidite koliko je naša 
organizacija jaka i cenjena u svetu. Kada se pomene da ste iz Srbije imate utisak da vas 
odmah gledaju drugim očima. 
 
Nadam se da sam svojim izveštajem uspeo da prenesem bar delić atmosfere iz MKD. Još 
jednom veliko HVALA OSS i UOSS na ukazanom poverenju, kao i svim kolegama na 
podršci i savetima. Bilo je ovo sjajno iskustvo za mene. 
 
 
 

 


